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PROTOKÓŁ NR 8/2024 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego 

Rady Gminy Bełchatów 

 w dniu 25.11.2024 r. godzina 16:15 

 

Ad pkt 1. 

Otwarcie posiedzenia, przywitanie, stwierdzenie kworum. 

Otwarcia posiedzenia dokonała Pani Renata Jabłońska – Przewodnicząca Komisji 

Budżetu, i Programu Gospodarczego która powitała Radnych i zaproszonych gości oraz 

oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 5 członków 

Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego, co wobec ustawowego składu Komisji 

wynoszącego 5 osób stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli zaproszeni goście zgodnie z listą obecności. 

 

Załącznik Nr 1 – lista obecności 

 

Pani Renata Jabłońska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego 

przedstawiła porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przywitanie, stwierdzenie kworum. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniesienia 

przez Gminę Bełchatów wkładu pieniężnego do Przedsiębiorstwa Komunikacji, 

Transportu i Usług Komunalnych Gminy Bełchatów Sp. z o.o. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXII/660/2024 

Rady Gminy Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Kluki. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały Nr LXXII/662/2024 Rady Gminy 

Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Drużbice. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały Nr LXXII/663/2024 Rady Gminy 

Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Zelów. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Powiat Bełchatowski. 



2 
 

7. Analiza projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bełchatów. 

8. Analiza projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie Gminy Bełchatów 

na rok 2024. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie posiedzenia. 

 

 

Załącznik Nr 2 – porządek obrad 

Ad pkt 2. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniesienia przez 

Gminę Bełchatów wkładu pieniężnego do Przedsiębiorstwa Komunikacji, Transportu i 

Usług Komunalnych Gminy Bełchatów Sp. z o.o. 

 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Otrzymali Państwo w materiałach projekt uchwały, czy 

mają Państwo jakieś pytania, uwagi? 

Radna Monika Sadura: Czy mamy wiedzę ile w Spółce jest obecnie posypywarek? 

Radny Piotr Kotas: Są dwie do ciągnika, które są sprawne, ale mówimy o tych 

posypywarkach, które są montowane na samochód.  

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniesienia przez 

Gminę Bełchatów wkładu pieniężnego do Przedsiębiorstwa Komunikacji, Transportu i Usług 

Komunalnych Gminy Bełchatów Sp. z o.o. 

 

W głosowaniu wzięło udział 5 członków Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego 

„za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii 

dotyczącej wniesienia przez Gminę Bełchatów wkładu pieniężnego do Przedsiębiorstwa 

Komunikacji, Transportu i Usług Komunalnych Gminy Bełchatów Sp. z o.o. głosowało 5 

członków Komisji, 0 „przeciw” oraz 0 „wstrzymało się” od głosowania. Wobec 

powyższego Przewodnicząca obrad stwierdziła, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany. 

 

Ad pkt 3. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXII/660/2024 Rady 
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Gminy Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Kluki. 

 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Proszę o wprowadzenie. 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Gmina Kluki oddaje 477 800,00 zł., do budżetu i zwraca 

się z prośbą, żeby w przyszłym roku, jeśli będzie to możliwe, aby im je oddać.  

Radny Rafał Furczyński: Uważam, że powinniśmy przychylić się do prośby Pana Wójta, 

aby w miejsce naszych funduszy zdobył pieniądze z KPO, a w tym momencie nie są w stanie 

przeznaczyć ich na coś innego. 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Bardzo się chwali, że Wójt oddaje nam te środki, a nie 

przetrzymuje ich, tak jak to robią inni dotowani. 

Radny Rafał Furczyński: Pani Skarbnik, czy te pieniądze wracają do nas na konto? Gmina 

Kluki zrobiła już przelew? 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Tak wracają. Gmina ma obowiązek zrobić przelew          

po przegłosowaniu uchwały i my wtedy zmieniamy umowę. Przed przegłosowaniem uchwały 

nie ma takiej praktyki, ponieważ nie wiemy co się wydarzy, 

Radna Monika Sadura: To znaczy, że będziemy mieć dodatkowe 477 800,00 zł.  

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Tak, są już zagospodarowane na zmniejszenie deficytu 

oraz na zmniejszenie potrzeb kredytowo – pożyczkowych.  

Radna Monika Sadura: Czy już wiadomo jak będziemy dzielić na przyszły rok fundusze? 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Nie, na ten moment jeszcze nie. W projekcie uchwały na 

2025 rok mamy 12 000 000,00 zł., minus 1 000 000,00 zł., dla szpitala.  

 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXII/660/2024 Rady 

Gminy Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Kluki. 

 

W głosowaniu wzięło udział 5 członków Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego 

„za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

LXXII/660/2024 Rady Gminy Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Kluki, głosowało 5 

członków Komisji, 0 „przeciw” oraz 0 „wstrzymało się” od głosowania. Wobec 
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powyższego Przewodnicząca obrad stwierdziła, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany. 

 

Ad pkt 4. 

Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały Nr LXXII/662/2024 Rady Gminy 

Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Drużbice. 

 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Proszę o wprowadzenie. 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Projekt uchwały dotyczy przesunięcia środków między 

zadaniami. 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do 

zaopiniowania projektu uchwały o zmianie uchwały Nr LXXII/662/2024 Rady Gminy 

Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Drużbice. 

 

W głosowaniu wzięło udział 5 członków Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego 

„za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały o zmianie uchwały Nr 

LXXII/662/2024 Rady Gminy Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Drużbice, głosowało 5 

członków Komisji, 0 „przeciw” oraz 0 „wstrzymało się” od głosowania. Wobec 

powyższego Przewodnicząca obrad stwierdziła, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany. 

 

Ad pkt 5. 

Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały Nr LXXII/663/2024 Rady Gminy 

Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Gmina Zelów. 

 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Projekt uchwały dotyczy przesunięcia środków z 

zadania inwestycyjnego na zakup i  dostawę kruszywa drogowego dla Gminy Zelów. 

Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały o zmianie 

uchwały Nr LXXII/663/2024 Rady Gminy Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie 
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udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Zelów. 

 

W głosowaniu wzięło udział 5 członków Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego 

„za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały o zmianie uchwały Nr 

LXXII/663/2024 Rady Gminy Bełchatów z dnia 3 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Gmina Zelów, głosowało 5 

członków Komisji, 0 „przeciw” oraz 0 „wstrzymało się” od głosowania. Wobec 

powyższego Przewodnicząca obrad stwierdziła, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany. 

 

Ad pkt 6. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Powiat Bełchatowski. 

 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Projekt uchwały dotyczy dotacji celowej w kwocie 

170 000,00 zł., na zakup posypywarki. Są to dodatkowe środki poza pulą? 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Tak, są to dodatkowe środki.  

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Powiat określił kiedy wydatkuje te środki? 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Środki muszą być wydatkowane do końca roku. Powiat 

po ostatniej sesji wystosował pismo do Pana Wójta, z prośbą przedstawienia Radnym taką 

uchwałę. Pan Wójt intencyjnie odpowiedział powiatowi, że uchwała zostanie przedstawiona, 

ale decyzja należy do Rady.  

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 

samorządu terytorialnego – Powiat Bełchatowski. 

 

W głosowaniu wzięło udział 5 członków Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego 

„za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały, w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej jednostce samorządu terytorialnego – Powiat Bełchatowski, głosowało 5 

członków Komisji, 0 „przeciw” oraz 0 „wstrzymało się” od głosowania. Wobec 

powyższego Przewodnicząca obrad stwierdziła, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany. 

 

Ad pkt 7. 



6 
 

Analiza projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bełchatów. 

Ad pkt 8. 

Analiza projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie Gminy Bełchatów 

na rok 2024. 

Punkty 7 i 8 zostały omówione wspólnie 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Otwieram dyskusje. 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: W dochodach majątkowych jest istotna zmiana na kwotę 

200 000,00 zł. na zadaniu budowa świetlicy w Korczewie sołectwo na plus. Projekt nie 

zostanie zrealizowany z uwagi na niewyłonienie wykonawcy, w związku z powyższym 

zrezygnujemy, 200 000,00 zł., dochodów i po stronie wydatków 400 000,00 zł., środków 

własnych, czyli łącznie daje to kwotę 600 000,00 zł.   

Przewodnicząca Renata Jabłońska: To zadanie było niemożliwe do zrealizowania. Dotacja 

była przyznana z programu z Urzędu Wojewódzkiego od Marszałka i w jednym czasie 

ruszyły granty majątkowe i bieżące, sołectwo na plus i świetlica na plus. Kilka naszych 

sołectw dostało po 15 000,00 zł., a sołectwo w Korczewie wygrało grant na 200 000,00 zł., na 

budowę sali. Nie mieli ani projektu, ani przyłączenia i w momencie kiedy dowiedzieli się o 

tym, że wygrali grant, to do września mieli zrobić projekt. Udało się go wykonać, natomiast w 

momencie, w którym przyszło do przetargu wykonawca przedstawił koszt w kwocie 

1 350,000,00 zł.  

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Warunkiem tego programu jest wybudowanie świetlicy, 

oddanej do użytkowania. Grant na 200 000,00 zł., był przeznaczony tylko na ten cel, nie 

można było przesunąć ich gdziekolwiek, są to środki, które są rozstrzygane w drodze 

konkursu, więc nie można ich zagospodarować dowolnie. 

Radna Monika Sadura: Rozumiem, ale uważam, że powinno się to skonsultować i mogłoby 

zgłosić się inne sołectwo. 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Nawet jeśli sołectwo zrobi z funduszy sołeckich projekt i 

jeżeli go wygra, to za 200 000,00 zł., nie postawimy żadnego budynku. W innych gminach 

sołectwa załatwiają to w ten sposób, że z budżetu niewiele dokłada Wójt, Burmistrz na 

projekty, robią to na zasadzie świetlic kontenerowych. 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Zadanie: Rozbudowa i przebudowa drogi w Woli 
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Kruszyńskiej jest całkowicie zdjęte? 

Radny Rafał Furczyński: Zdejmujemy też Wólkę Łękawską. 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Tak, ponieważ nie ma tam w ogóle wykonania. Zadania, 

które są w jakimkolwiek stopniu rozpoczęte to wędrują do WPF, tak aby mieć możliwość 

podpisania umów na przełomie roku z terminem płatności w 2025 roku, natomiast te zadania, 

które nie są planowane z płatnością w 2025 roku, to nie trafiają do WPF. Występują takie 

zadania, które są zdjęte, ponieważ inwestycje nie wykonały ich do końca roku i żeby nie 

blokować środków, których nie jesteśmy w stanie wydatkować do końca roku, to są po prostu 

zdejmowane, nie zaciągamy kredytu, nie generujemy kosztów.  

Radny Rafał Furczyński: Chciałbym zapytać w dziale 700 fundusz sołecki w Zawadach, tu 

jest tylko zmiana nazwy? Projekt jest jeszcze nie oddany, mam rozumieć, że pieniądze będą w 

tym roku wydatkowane?  

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Tak fundusz sołecki musi być wydatkowany w tym roku.  

Radny Rafał Furczyński: Proszę mi jeszcze powiedzieć na co dokładnie przeznaczone jest 

zwiększenie kwoty o 20 000,00 zł, na OSP? 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: To wydatki z funduszu sołeckiego Domiechowice, 

doposażenie jednostki  OSP Emilin, zapewnienie gotowości bojowej.  

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Chciałabym zapytać jaka była proporcja w zeszłym 

roku wydatków bieżących i wydatków majątkowych? 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Na ten moment nie pamiętam, ale mogę Państwu za 

chwile przygotować odpowiedź. 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Nie trzeba na już, tylko prosiłabym, aby na jutrzejszą 

sesje miała Pani taką informację w jakich proporcjach wydatki, które gmina ponosiła w roku 

poprzednim na bieżące i majątkowe, a jak ta struktura wygląda teraz na ten moment.  

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Wydatki bieżące tak z pamięci mogę Państwu 

powiedzieć, że dynamika jest dużo większa niż wydatków majątkowych. 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Chciałam to właśnie potwierdzić z Pani ust, bo jest to 

bardzo widoczne jeżeli chodzi o budżet. 

Radny Rafał Furczyński: Mogłaby Pani nam powiedzieć, w których mniej więcej obszarach 

wydatki bieżące wzrastają? 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Jeśli chodzi o porównanie samych wydatków bieżących, 

jestem w stanie Państwu to za chwilkę przygotować, natomiast jeśli chodzi o porównanie 

klasyfikacjami to potrzebuję trochę więcej czasu.  

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Chciałabym zapytać jaki jest powód zdjęcia środków 
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na kanalizację etap II edycja 6? 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Umowa jest podpisana, listę chętnych mieszkańców 

bliżej w referacie inwestycji Pani uzyska informację, zdanie jest w WPF, część tych robót 

rozpocznie się w tym roku, ale płata będzie na pewno w przyszłym, nie da się czasowo, 

rozliczyć, odebrać, dlatego zostały przesunięte na 2025 rok, natomiast realizacja ich 

rozpoczyna się w 2024.  

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Mam rozumieć, że te zadanie budowa kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Kałduny to jest właśnie między innymi kanalizacja etap II? 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Nie, to są podłączenia. 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Nie ma zmiany w WPF na kanalizację etap II edycja 6, 

jest w tym roku zdjęcie kwoty 400 000,00 zł. 

Skarbnik Małgorzata Łągiewska: Zadanie nr 51, w którym mamy 403 000,00 zł., 

przewidziane na 2024 rok i 818 000,00 zł., na rok 2025. Tak, w WPF rzeczywiście tego nie 

ma, ale zostanie to wprowadzone autopoprawką na jutrzejszą sesję.  

 

Przewodnicząca Renata Jabłońska:  Nie ma więcej głosów w dyskusji przechodzimy do 

kolejnego punktu. 

Ad pkt 9. 

Sprawy różne. 

Radna Monika Sadura: zwróciła się z prośbą do Pani Przewodniczącej Renaty Jabłońskiej o 

wsparcie w sprawie nie udzielenia odpowiedzi na pytania, które zadała Prezesowi Spółki 

Gminnej na Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego w dniu 17.09.2024 r. Radna prosiła 

Prezesa Spółki, aby odpowiedzi były udzielone do 30.09.2024 r, przypominała się mailowo, 

niestety bez odpowiedzi.   

Przewodnicząca Renata Jabłońska: poinformowała, że przygotuje pismo do Pana Wójta 

prosząc o udzielenie odpowiedzi na zadane pytania w terminie 7 dni od otrzymania pisma. 

 

Ad pkt 10. 

Zakończenie posiedzenia. 

  Przewodnicząca Renata Jabłońska stwierdziła, że porządek obrad Komisji Budżetu i 

Programu Gospodarczego został wyczerpany. Przewodnicząca Komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zakończyła obrady. 

 

  Protokołowała      Przewodniczący 


